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Folketingets Uddannelsesudvalg
Christiansborg

I forbindelse med behandlingen af (L 143) Forslag til Lov om pædagogi-
kum i de gymnasiale uddannelser har Folketingets Uddannelsesudvalg i 
brev af 2. maj 2008 stillet mig følgende spørgsmål:

Spørgsmål 1:
”Undervisningsministeren tilkendegav ved 1. behandlingen af L 84, at 
ministeren var positiv over for en evaluering af den nye pædagogikum-
ordning efter et par år bl.a. i forhold til, om det faglige niveau blev fast-
holdt. Vil ministeren uddybe, hvad evalueringen bør bestå af, og hvornår 
den gennemføres.”

Svar:
Som det fremgår af referatet af 1. behandlingen af L 143 (Forslag til lov 
om pædagogikum i de gymnasiale uddannelser), gav jeg tilsagn om at 
iværksætte ”en evaluering af effekten af loven”. 
Jeg vil gerne præcisere, at følgende spørgsmål efter min mening skal ind-
gå i evalueringen:

1. Sikrer den nye ordning et tilstrækkeligt antal lærere (pædagogi-
kumkandidater), og påtager skolerne sig generelt ansvaret for at 
uddanne pædagogikumkandidater?

2. Hvordan bruger skolerne deres efteruddannelsesmidler i relation 
til de nyuddannede kandidater? Har skolerne en opfølgningsplan, 
så de nyuddannede kandidater efter et par års undervisning får 
mulighed for erfaringsudveksling med kandidater fra andre sko-
ler? 

Ministeriet vil i forbindelse med udmelding af Forsøgs- og Udviklings-
midlerne til den gymnasiale sektor prioritere udvikling af kurser til erfa-
ringsudvikling for nye lærere som et indsatsområde.   
Evalueringen gennemføres, når den nye ordning har været i kraft i 3 år. 

Med venlig hilsen

Bertel Haarder
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